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CIIRC, budova B-Respirium
6. 6. 2019

Program:
8.30-9.00 registrace

9.00-14.00 moderovaná panelová diskuze

Moderátoři:
Jakub Železný a Karel Javůrek

Vstupenky objednávejte na 
events.e15.cz/konference-nove-technologie/

Cena vstupenky 1990 Kč bez DPH.

NOVÉ TECHNOLOGIE

Kdo vyhrává a kdo je ze hry: 
Příběhy digitální transformace byznysu

úvodní slovo Karel Havlíček - ministr, Ministerstvo průmyslu a obchodu
úvodní slovo Pavel Smutný - prezident, Česko izraelská smíšená 

obchodní komora
hlavní řečník Diego Saikin - M.Sc. Engineer, Arberobotics

Blok 1: NOVÉ TECHNOLOGIE A UMĚLÁ INTELIGENCE
Řečníci:

Milan Habrcetl - Cyber Security Specialist, Cisco Systems
Jiří Beran - koordinátor marketingu a dispozic, Audi

Martin Hudos - ředitel IT Consulting, Deloitte
Luboš Král - vědecko-výzkumný pracovník, Centrum umělé inteligence FEL, ČVUT

Blok 2: DIGITÁLNÍ SVĚT A BEZPEČÍ, TECHNOLOGICKÉ START-UPY
Řečníci:

Milan Habrcetl - Cyber Security Specialist, Cisco Systems
Jiří Formáček - CEO, GreyCorbel Solutions

Ondřej Tomas - Co-Founder, CEO, MindForge
Přemysl Rubeš - výkonný partner, Bohemia Venture Capital

Blok 3: DISRUPCE ODVĚTVÍ
Řečníci:

Andrea Gontkovičová - Director RRP CZ, SK and HU, Philip Morris 
International

Matěj Dusík - R&D Strategy and Technology Manager, Konica Minolta 
Laboratory Europe

Jozef Kepeši - Co-Founder, Kiwi.com
Martin Pavlík - Product Manager, Zonky

závěrečné slovo Diego Saikin - (izraelský start-up SpaceIL, vývoj 
unikátního plavidla Sparrow)

Generální partner: Hlavní partneři: Partner:

29
90

48
/7

0
7



Deník | Čtvrtek 23. 5. 2019   |  číslo 2851   |   volný prodej 10 Kč   |   řízená distribuce   |    www.e15.cz

9 771803 454307 1 9 8 5 1

Novinka z Cannes
Quentin Tarantino  
uvedl na festivalu 

svůj nový 
snímek Tenkrát 
v Hollywoodu.

kultura 
str. 10


 in

ze
rc

e 
   



 in
ze

rc
e 

   
Vi

zu
al

iz
ac

e 
st

ud
io

 re
ak

to
r

 CZK/EUR •  25,790 / –0,015 Kč   CZK/USD •  23,089 / +0,007 Kč   PX •  1042,68 /  –0,54 %   BITCOIN •  7881,00 $ / –0,26 %   ZLATO •  1275,00 $ / +0,39 %

Čínský kolos v zajetí Googlu / str. 8

Sledujte na            /video

ČESKO Z VÝŠKY

Dron

Praha rekordně 
nakupovala

Trigema koupila 
mlékárnu v Nuslích
byznys / str. 5

Wright má autorská 
práva na bitcoin
trhy / str. 6

Rakousko obměnilo 
čtyři ministry
zahraničí / str. 7

Více než půl miliardy korun investoval v loňském roce magistrát do nákupu pozemků. Celková 
utracená suma je téměř čtyřikrát vyšší než předloni, a to kvůli zájmu městských částí o další 
rozvoj. Největší nákup za 115,5 milionu se odehrál na stolové hoře na Vidouli (na snímku).
Události / str. 2

https://www.e15.cz/video


Ach, ty internety
Je tomu už pět měsíců, co kybernetický úřad vy-
dal metodiku, podle které měly české úřady, kraje 
a firmy posuzovat rizikovost technologií společnos-
ti Huawei. V krajním případě mají úřady vyloučit 
firmu z veřejných zakázek. Odvážilo se k tomu jen 
ministerstvo financí, které vyřadilo čínskou firmu 
z tendru na nový daňový portál. Huawei však 
pohrozilo žalobou, ministerstvo sklopilo uši a raději 
celý tendr zrušilo. Nikdo další se veřejně nepřidal. 
Ministr průmyslu Karel Havlíček navíc řekl, že je 
nesmysl vyřazovat kohokoli z tendrů. Toliko k čes-
kému boji proti Huawei.

Česká televize čelí na svém webu kybernetickým 
útokům. Hlavním cílem se stal hokejový šam-
pionát. Není jasné, kdo chtěl bránit srdnatému 
českému fanouškovi dívat se on-line na hokej, ale 
rozhodně zasáhl bolavé místo. Snad víc než kdyby 
šlo o volby.

Na pražském magistrátu pořádně nefungují 
e-maily. Už dlouho, měsíce. Mluvčí občas nemo-
hou poslat tiskovou zprávu, zastupitelé si neustále 
stěžují na problémy. A kdo to měl už dávno spravit? 
Piráti. S tou digitalizací to nebude tak jednoduché.

Graf dne

Číslo dne

1,2
miliardy 

korun bude 
kvůli novému 
zákonu stát 
zabezpečení 
jaderných 

elektráren v ČR.

2 | UDÁLOSTI

Letos magistrát v lokalitě koupí 
další pozemky za 56,4 milionu 
korun.

Letošní rozpočet na investice 
do pozemků a staveb činí celkem 
270 milionů korun. „Koupíme 
soubor mnoha pozemků. Do kon-
ce roku máme ještě asi 150 milio-
nů korun k dispozici a hodláme je 
uplatnit,“ řekl Rak. Chabr dodal, 
že se jedná především o pozemky 

pod komunikacemi a pro účely 
veřejných prostranství a zeleně. 
Magistrát nicméně na dotaz 
deníku E15 odmítl poskytnout 
seznam nakoupených pozemků. 
Argumentoval přílišnou administ-
rativní náročností.

Praha dala za nákup 
území čtyřikrát více
NGUYEN Thuong Ly

Pražský magistrát investoval loni 
více než půl miliardy do nákupu 
nových pozemků, dalších 
62 milionů do nákupu budov 
a staveb. Z majetkového portá-
lu města vyplývá, že se jedná 
o téměř čtyřikrát vyšší výdaje než 
v předchozím roce. Zároveň je to 
nejvíce od roku 2014, od kterého 
město údaje zveřejnilo. „Primár-
ně to bylo na základě požadavků 
městských částí, které chtěly řešit 
rozvojové projekty v rámci svých 
obcí a zjistily, že k tomu nemají 
dost pozemků,“ uvedl radní pro 
oblast majetku Jan Chabr 
(TOP 09). 

Jeden z největších nákupů se 
odehrál na stolové hoře na Vi-
douli v Praze 5, kde chce pátá 
městská část vytvořit sportovně-
-relaxační volnočasový park. Měs-
to vlastnilo pouze část pozemků. 
Loni získalo významnou část dal-
ších, a to poté, co se soukromým 
developerům nepodařilo prosadit 
vlastní výstavbu. „Město na tento 
nákup vynaložilo 115,5 milionu 
korun,“ řekl ředitel majetkového 
odboru na magistrátu Jan Rak. 

Radní zároveň nevylučuje, že 
se částka na investice může ještě 
zvýšit. „Pakliže by se naskytla 
nějaká významná příležitost ná-
kupu v rámci strategického území 
Prahy, tak bychom asi přistou-
pili v rámci rozpočtové rezervy 
k vytvoření zvláštní položky pro 
takový výkup,“ řekl Chabr.

Praha chce letos také zahájit 
řadu projektů k bydlení. „Institut 
plánování a rozvoje vytipovává 
městské pozemky pro výstavbu 
bydlení. O žádném nákupu zatím 
nevím,“ uvedla radní pro bydlení 
Hana Marvanová (STAN).

Mimo majetkový odbor také 
probíhají velké nákupy pozemků 
v dopravě, která má na investice 
vlastní kapitolu. Hlavní město 
letos hlavně postupně vykupuje 
pozemky pro metro D a Pražský 
okruh. „Celkem je v rozpočtu 
na pozemky pro metro D vyčle-
něno 1,3 miliardy korun,“ řekl 
náměstek pro dopravu Adam 
Scheinherr (Praha sobě). Výkup 
zelených pásů kolem nového 
úseku Pražského okruhu vyjde 
Prahu celkem na 2,5 miliardy 
korun. Letos hodlá magistrát vy-
naložit z této částky 200 milionů 
korun.

Bylo to na základě 
požadavků městských 
částí, které chtěly řešit 
rozvojové projekty 
a zjistily, že nemají dost 
pozemků, uvedl radní 
pro oblast majetku Jan 
Chabr (TOP 09). 

Zápisník  
NGUYEN Thuong Ly

Průměrná sazba hypoték v Česku 
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Insolvenční úseky 
krajských soudů čeká 
už od příštího měsíce vý-

razný nárůst počtu případů. 
Způsobí ho novela zákona, 
která umožní oddlužení mno-
hem více lidem než dosud. 
Oproti současnosti, kdy se 
počet vyhlášených osobních 
bankrotů pohybuje okolo 
1100 za měsíc, nabobtná 
agenda podle odhadů insol-
venčních správců minimálně 
o třetinu až polovinu, možná 
i více. 
 
Podmínky pro 
oddlužení se zmírní 

Soudy proto žádají o peníze 
na posily. O jakou částku by 
se mělo jednat, ale neuvedly. 
„Apelujeme na ministerstvo 
spravedlnosti, abychom 
mohli realizovat nezbytná 
personální a materiální 
opatření,“ uvedl za kolegium 
předsedů krajských soudů šéf 
českobudějovické instituce 
Milan Tripes.

Zvýšený zájem o oddlužení 
se očekává kvůli změkčení 
dosavadní vstupní podmínky, 
týkající se schopnosti splatit 

v pěti letech aspoň třicet 
procent závazků. Varianty 
budou od začátku června 
dvě. Podle první bude třeba 
uhradit za tři roky nejméně 
60 procent dluhů. Druhá 
stanovuje, že pokud daný 
člověk ani do pěti let neumoří 
třetinu pohledávek svých 
věřitelů, rozhodne o jeho 
možném oddlužení soud. 
Zajímat ho bude hlavně to, 
zda se o splácení snažil tím, 
že pracoval.

Ministerstvo spravedlnosti 
na dotazy deníku E15 nere-

Soudy čekají výrazný 
nárůst počtu bankrotů
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1100
osobních bankrotů 
řeší úřady každý 
měsíc. Po novele 

zákona by to 
mohlo být až 

o polovinu více.

www.ekonomicke-stavby.cz

Lucie 40 4+KK+G

11 037 Kč
měsíčně v programu Nulová hotovost

katalog 600 domů

305080/31 inzerce

agovalo. Bývalý šéf rezortu 
Jan Kněžínek (ANO) zajištění 
potřebného zázemí slíbil.
 
Může nastat chaos

Místopředseda Krajského 
soudu v Ostravě Rostislav Kr-
hut míní, že dynamika nárůs-
tu počtu návrhů na oddlužení 
bude ohromná a málokdo si 
ji uvědomuje. Připomněl, že 
podle aktuálních statistik je 
v exekuci přes osm set tisíc 
lidí, téměř desetina dospělé 
populace.

„Může nastat chaos. Pak už 
by musely fungovat samo-
statné insolvenční soudy,“ 
řekl Krhut s tím, že případy 
kladou stále větší nároky 
na odbornost zaměstnanců 
jak soudů, tak insolvenčních 
správců.

Ti kritizují ministerstvo 
za to, že nestihlo připravit 
nové a jednodušší formu-
láře pro žádosti o bankrot. 
Do podzimu tak budou muset 
zřejmě využívat staré formu-
láře, které jsou podle správců 
zbytečně komplikované.

Pavel OTTO

Ministr Staněk 
nemá podporu Babiše

Premiér Andrej Babiš (ANO) 
je připraven navrhnout 
odvolání ministra kultury 
Antonína Staňka (ČSSD), 
pokud by prezident Miloš 
Zeman váhal přijmout jeho 
demisi. V rozhovoru pro 
server iDnes.cz také řekl, že 
zatím neřešil, s kým prosadí 
státní rozpočet na příští 
rok, když ho nepodpoří 
komunisté. Pokud sněmov-
na rozpočet neschválí, jsou 
na stole asi předčasné volby, 
prohlásil.

Radní za ODS se 
omluvil za výroky 
o Zemanovi

Radní Jesenice u Prahy Mar-
tin Lang se omluvil za své 
vyjádření o prezidentu 
Miloši Zemanovi a vzdal se 
funkce předsedy místního 
sdružení ODS. Ve straně 
i v městské radě tak zůstává, 
řekl Langův nástupce v čele 

jesenické ODS a místosta-
rosta Martin Kuruc. Lang 
na Facebooku nabádal 
k zabití prezidenta kvůli 
jeho souhlasu se zdaněním 
náhrad vyplácených církvi. 
Napsal, že Zeman je druhý 
Hitler a je potřeba ho „pod-
řezat jako svini“. Případem 
se zabývá policie, Langovi 
hrozilo vyloučení z ODS.

Soud potvrdil trest 
exmanažerovi Čepra

Bývalý obchodní ředitel 
Čepra Alexandr Houška si 
odpyká čtyři roky vězení 
za porušování povinností 
při správě majetku státního 
distributora paliv. Trest mu 
pravomocně potvrdil odvo-
lací Městský soud v Praze, 
který v dubnu rozhodl 
stejně i ohledně někdejšího 
generálního ředitele Čepra 
Tomáše Kadlece. Pro oba 
muže platí společná povin-
nost nahradit Čepru škodu 
260 milionů korun s úroky, 
kterou způsobili nevýhod-
nými obchody. /čtk/

Krátce



Barbora PÁNKOVÁ

Světový hokejový šampionát 
na Slovensku nabídl zajíma-
vou příležitost také maloob-
chodním sítím. Například 
řetězec Lidl během akce Fan-
díme hokeji prodal několik 
tisíc triček a mikin s českou 
trikolorou. „Zájem o toto zbo-
ží je v době před vrcholovou 
sportovní akcí s českou účastí 
ze strany zákazníků tradičně 
velký,“ uvedla mluvčí Lidlu 
Zuzana Holá.  

Nabídka i pro Slováky 

Úspěch s hokejovými dresy 
zaznamenal také Kaufland. 
„V nabídce máme jak dresy 
se státním znakem, tak nové 
dresy s logem lva. Zájem 
o oba druhy je srovnatelný,“ 
uvedla Renata Maierl z firemní 
komunikace řetězce. Kaufland 
podle ní už prodal dvě třetiny 
z celkového počtu dresů. 
„V nabídce nechybějí ani další 
výrobky pro fanoušky, jako 
jsou kšiltovky, vaky, šály nebo 
vlajky,“ doplnila Maierl. 

Globus kromě dresů s čes-
kou symbolikou zařadil také 

Řetězce si přilepšují 
využitím hokejové 
symboliky

Někteří prodejci však 
zařazují do fanouškovského 
sortimentu i produkty, na 
které se vztahuje licence. 
Symboly spolku Český hokej, 
který zastupuje výkonnost-
ní hokej a reprezentační 
tým, jsou přitom stejně jako 
reprezentační dres chráněny 
registrovanou známkou. 
Výhradním marketingovým 
partnerem spolku Český 
hokej je společnost BPA sport 
marketing. 

Prodej pak zajišťuje licen-
covaný výhradní merchandi-
singový partner, společnost 
Střída Sport, která dodává 
zboží včetně dresů do oficiál-
ního fanshopu a do smluv-
ních obchodů všeho druhu.

Pochybný prodej 

„Odhady černého trhu se 
loni v červnu pohybovaly 
okolo deseti milionů korun 
ročně,“ říká ředitelka BPA 
sport marketing Jana Ober-
majerová. „Jen všelijakých 
hokejových dresů se státními 
znaky naleznete v obchod-
ních řetězcích, tržnicích, ale 
i v pochybných e-shopech 
mraky,“ dodává.

zboží pro slovenské fanoušky. 
„Pro letošní šampionát jsme 
rozšířili nabídku o slovenské 
symboly, jako jsou potahy 
na zrcátka, vlajky na auto 
nebo kšiltovky,“ sdělila vedou-
cí externí komunikace Glo-
busu Rita Gabrielová. Zájem 
o fanouškovský sortiment je 
podle ní zhruba pětkrát vyšší 
než v minulých letech. Hoke-
jové dresy s českým státním 
znakem nabídlo také Tesco. 
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Po přesunu do 
Hongkongu odpadne 
časový posun 
a experti tak budou 
při rozhodování 
na asijských trzích 
rychlejší.

Odhady černého 
trhu s hokejovou 
symbolikou se loni 
v červnu pohybovaly 
okolo deseti milionů 
korun ročně.

303249/43 inzerce

VÝBAVA DO HLEDIŠTĚ. Fanoušci české hokejové reprezentace se mohou dresy a dalšími symboly 
vybavit také v obchodních řetězcích nebo speciálních e-shopech.
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Expanze české finanční 
skupiny Home Credit 
v Asii si vynutila 

strategické rozhodnutí 
o změně sídla. „Část ústředí, 
tedy agilní týmy smíšených 
profesí, chceme předsunout 
do Hongkongu. A to zejména 
proto, že jsme převážně asij-
ský byznys,“ sdělil na dotaz 
deníku E15 šéf komunikace 
skupiny Home Credit Milan 
Tománek. 

Pro Home Credit, jehož 
majiteli jsou nejbohatší Čech 
Petr Kellner spolu s miliar-
dářem Jiřím Šmejcem, bude 
mít přesun části specialistů 
z Prahy do Hongkongu řadu 
výhod. Odpadne značný 
časový posun a experti tak 
budou při rozhodování 
o finančním byznysu firmy 
na asijských trzích rychlejší. 
Pracovníci skupiny navíc 
budou moci lépe sledovat 
vývoj na trzích a konkurenci, 
a to zejména v Číně, kde se 
skupině daří.

O tom ostatně vypoví-
dají výsledky nizozemské 
společnosti Home Credit 
Group, která loni dosáhla 

Část Home 
Creditu přesídlí 
do Hongkongu

Půlka kapitálu českých 
firem pochází z EU

Na kapitál ze zemí Evropské 
unie připadá podle analýzy 
společnosti CRIF 48 procent 
všeho kapitálu firem v ČR. 
Šedesát procent kapitálu 
českých firem, a to 1,25 bi-
lionu korun, pochází přitom 
na zahraničí. Zhruba bilion 
korun připadá na EU, z toho 
877 miliard na eurozónu. 

Carbounion vydělal 
o třetinu více

Firma Carbounion Bohemia, 
mateřská společnost skupi-
ny Carbounion obchodníka 
s uhlím a elektřinou Petra 
Pauknera, zvýšila loni čistý 

Krátce

konsolidovaného čistého 
zisku 422 milionů eur, tedy 
10,8 miliardy korun. Skupina 
měla rozpůjčováno 17,5 mi-
liardy eur. 

Home Credit zaměřený 
na spotřebitelské úvěry však 
není jediný, kdo se bude více 
etablovat na asijských trzích. 
Své sídlo z Londýna do Sin-
gapuru přesouvá například 
také skupina MBA Consult, 
která se zabývá správou 
pohledávek. 

Vladan GALLISTL

zisk o třetinu na 122 milionů 
korun. Tržby společnosti 
stouply o 15,2 pro centa 
na 4,4 miliardy korun.

Fantovu budovu 
opraví firma Avers

Střechu a fasádu secesní 
Fantovy budovy na praž-
ském hlavním nádraží 
zrekonstruuje společnost 
Avers. Práce v hodnotě  
212 mi lionů korun začnou 
v první polovině roku. /čtk/



Na místě někdejšího 
průmyslového areálu 
vyroste 146 nových 

bytů. Tato změna čeká ně-
kdejší mlékárnu v Praze-Nus-
lích, kterou koupila skupina 
Trigema realitního podnikate-
le Marcela Sourala. Do pro-
měny chce investovat zhruba 
900 milionů korun. Deníku 
E15 to potvrdila Trigema.  

„Část Prahy, kde náš 
projekt vznikne, prochází 
postupnou obměnou a stává 
se obdobně atraktivní, jako 
už jsou například Holešovice. 

Počítáme proto, že tam bude 
velký zájem o nové byty,“ 
uvedl Soural. 

Plánované bytové domy 
budou v souladu s okolní 
zástavbou, dosáhnou výšky 
čtyř až šesti pater. Součástí 
areálu vymezeného ulicemi 
Nuselská, V Horkách a Klo-
boučnická bude vnitroblok 
se zelení. Projekt pochází 
od architektonického studia 
AGE project. 

Nuselská mlékárna v mi-
nulosti vyráběla máslo, sýry 
a jogurty. Původně státní 

Developer Trigema koupil  
bývalou mlékárnu v Nuslích

podnik byl privatizován 
v roce 1992. Někdejší vlastníci 
areál v posledních letech 
pronajímali například jako 
sklady. 

„Demolice tam začala 
v květnu a potrvá nejspíše 
do konce června. Stavební 
povolení očekáváme nejpoz-
ději ve druhé polovině červ-
na,“ doplnil mluvčí Trigemy 
Radek Polák. 

Nusle dlouho ležely stra-
nou zájmu developerů, ale 
v posledních letech nastala 
změna. 
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900
milionů korun by 
měla stát proměna 
nuselského areálu 

v nové byty.
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ČESKÉ 
START-UPY

POZNEJTE SE ZÁKAZNICKOU
KARTOU KRÁSY USA

VYHRAJTE POZNÁVACÍ ZÁJEZD pro 2 osoby 
OD ESO TRAVEL a poznejte krásy 
jihozápadu USA, kde navštívíte klíčové 
parky, města a získáte úžasné zážitky 
nebo VSTUPENKY NA ČESKÝ PLES, který lze
zažít jen jednou v roce či další zajímavé ceny.
www.ppas.cz/soutez 

Pokud ještě nemáte Zákaznickou kartu, získejte ji ZDARMA v našich obchodních
kancelářích, prostřednictvím www.ppas.cz nebo na vybraných pobočkách České pošty.

www.esotravel.cz | www.ceskyples.cz | www.ppas.cz

VŽDY NĚCO NAVÍC

POZNEJTE SE
ZÁKAZNICKOU
KARTOU KRÁSY USA

POZNEJTE SE ZÁKAZNICKOU
KARTOU KRÁSY USA

VYHRAJTE POZNÁVACÍ ZÁJEZD pro 2 osoby 
OD ESO TRAVEL a poznejte krásy 
jihozápadu USA, kde navštívíte klíčové 
parky, města a získáte úžasné zážitky 
nebo VSTUPENKY NA ČESKÝ PLES, který lze
zažít jen jednou v roce či další zajímavé ceny.
www.ppas.cz/soutez 

Termín soutěže: 1. března - 30. června 2019
Losování proběhne: 8. července 2019
Pokud ještě nemáte Zákaznickou kartu, získejte ji ZDARMA v našich obchodních
kancelářích, prostřednictvím www.ppas.cz nebo na vybraných pobočkách České pošty.

www.esotravel.cz | www.ceskyples.cz | www.ppas.cz

POZNEJTE SE ZÁKAZNICKOU
KARTOU KRÁSY USA

VYHRAJTE POZNÁVACÍ ZÁJEZD pro 2 osoby 
OD ESO TRAVEL a poznejte krásy 
jihozápadu USA, kde navštívíte klíčové 
parky, města a získáte úžasné zážitky 
nebo VSTUPENKY NA ČESKÝ PLES, který lze
zažít jen jednou v roce či další zajímavé ceny.
www.ppas.cz/soutez 

Termín soutěže: 1. března - 30. června 2019
Losování proběhne: 8. července 2019
Pokud ještě nemáte Zákaznickou kartu, získejte ji ZDARMA v našich obchodních
kancelářích, prostřednictvím www.ppas.cz nebo na vybraných pobočkách České pošty.

www.esotravel.cz | www.ceskyples.cz | www.ppas.cz

VYHRAJTE POZNÁVACÍ ZÁJEZD 
pro 2 osoby OD ESO TRAVEL
a poznejte krásy jihozápadu USA

Termín soutěže: 1. 3 – 30. 6. 2019
Losování proběhne: 8. 7. 2019

305486/13 inzerce

V této části metropole bude 
stavět také Penta, a to na místě 
někdejšího pivovaru. Památko-
vě chráněná část areálu projde 
rekonstrukcí. Vzniknou tam 
čtyři stovky bytů. „S dotče-
nými orgány dokončujeme 
projednávání územního roz-
hodnutí s tím, že letos bychom 
chtěli z pozemku odstranit 
stavby určené k demolici. Sta-
vět plánujeme během příštího 
roku,“ uvedl mluvčí Penty Ivo 
Mravinac. 

Atraktivitu Nuslí zvyšují 
také plány na výstavbu metra 
trasy D na náměstí Bratří Syn-
ků. Výstavba této části trasy 
„déčka“ z Pankráce na ná-
městí Míru ale přijde na řadu 
až po vybudování první fáze 
z Pankráce do Písnice.

Daniel NOVÁK 

BYTY MÍSTO 
JOGURTŮ.  
Areál v Nuslích 
kdysi sloužil 
výrobě mléčných 
produktů (vlevo). 
Po jeho demolici 
tam vzniknou 
nové byty a zeleň 
(vpravo).
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Skupina Natland podni-
katele Tomáše Rašky 
koupila desetiprocentní 

podíl ve firmě Augmented 
Society, začínajícím podniku 
se základním jměním 120 ti - 
síc korun. Start-up spadá 
pod investiční společnost El 
Paso Investment, kterou řídí 
spolumajitelé komunikační 
skupiny Konektor Rostislav 
Starý a Jaroslav Duroň. Cenu 
transakce nechtěly strany 
komentovat. 

Firma Augmented Society 
hodlá do dvou měsíců spustit 
aplikaci s rozšířenou realitou 
Arnie, která uživatelům 

dovoluje přidávat vlastní 
obsah do skutečného světa 
a interagovat s ním na displeji 
mobilu. Vydělávat má na re-
klamě a product placementu 
komerčních zadavatelů. 
 více E15.cz

Ondřej 
SOUČEK

Natland vstoupil do 
reklamního start-upu

Část Home 
Creditu přesídlí 
do Hongkongu
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Domnělý tvůrce 
bitcoinu si zažádal 
o autorská práva
Jan VÁVRA

Craigu Wrightovi, který 
označuje sám sebe za tvůrce 
bitcoinu, se podařilo u ame-
rických úřadů zaregistrovat 
si autorská práva na progra-
movou dokumentaci k této 
kryptoměně. Sám Wright 
přitom stojí za projektem 
konkurenčních virtuálních 
mincí s názvem bitcoin SV. 
Jejich hodnota v reakci 
na zprávu vzrostla téměř 
dvojnásobně ke 180 dolarům 
za minci. 

Je to vůbec první případ, 
kdy úřady de facto přiznáva-
jí Craigu Wrightovi autorství 
bitcoinu, upozornil server 
Coingeek. Oficiálně je pod 
„zakládací listinou“ bitcoinu 
podepsána jen anonymní en-
tita Satoshi Nakamoto. Zda 
jde o pravé jméno a kdo se 
vlastně pod tímto označením 
skrývá, jinak představuje 
jednu z největších záhad svě-
ta virtuálních měn. Většina 
komunity zastánců krypto-

měn Wrightovo autorství ne-
uznává, údajně jej nedokázal 
přesvědčivě podložit. 

Jak ale připomíná server 
CoinDesk, registrace v tomto 
případě neznamená oficiální 
patent. Úřední procedura 
umožňuje každému zare-
gistrovat si cokoliv v rámci 

přípravy na právní bitvy spo-
jené s duševním vlastnictvím. 
„Vždycky je nějaký důvod, 
proč to někdo dělá. Lidé 
obecně chtějí na registraci 
vydělat,“ uvádí právník David 
H. Faux. „S takovou situací si 
ale trh poradí,“ dodal Faux. 

Ačkoliv se Wright prohla-
šuje za tvůrce dominantní 
kryptoměny, směr, kterým se 
posléze vývoj této digitál-
ní měny vydal, označuje 
za chybný a v rozporu 
s myšlenkou bitcoinu jakožto 
prostředku běžných plateb. 
Wright proto přišel s klonem 
nejrozšířenější dominantní 
měny. „Jeho“ bitcoin nese 
přídomek SV značící Satoshi 
Vision. 

Podle mínění Wrigh-
ta udělali programátoři 
spravující originální bitcoin 
chybu, když například 
odmítli jednorázově výrazně 
zvýšit transakční kapaci-
tu bitcoinové sítě a místo 
toho volí postupné kroky.
 více O KRYPTOMĚNÁCH
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Registrace v tomto 
případě neznamená 
oficiální patent. 
Úřední procedura 
umožňuje každému 
zaregistrovat si cokoliv 
v rámci přípravy 
na právní bitvy 
spojené s duševním 
vlastnictvím.

Kurzovní lístek ČNB  Platnost od 22. 5. 2019 Akcie na pražské burze 22. 5. 2019

Název Kurz [Kč] Změna  

AVAST 92,50   0,00 % 

CETV 85,60   0,23 % 

ČEZ 521,00   -1,14 % 

Erste Bank 837,40   0,17 % 

Kofola 303,00   0,33 % 

KB 856,50   -1,44 % 

Moneta 73,70   0,27 % 

O2 CR 250,50   0,40 % 

Pegas 758,00   2,16 % 

Philip Mor. ČR 13 900,00   -0,14 % 

TMR 780,00 0,00 %

VIG 598,00   -2,21 % 

Celkový objem  
(v tisících korun)

356 850

Země Množství Kurz

Austrálie 1 15,899

Čína 1 3,345

Dánsko 1 3,453

EMU 1 25,790

Chorvatsko 1 3,473

Japonsko 100 20,924

Kanada 1 17,250

Maďarsko 100 7,898

Norsko 1 2,642

Polsko 1 5,992

Rusko 100 35,934

Švédsko 1 2,397

Švýcarsko 1 22,921

Turecko 1 3,782

USA 1 23,089

Velká Británie 1 29,214

BRITSKÉMU ŘETĚZCI Marks & Spencer klesl v uplynulém 
finančním roce zisk před zdaněním o deset procent na 523,2 mi-
lionu liber, 15,3 miliardy korun. Snížil se tak už potřetí za sebou. 
Na vině jsou prý problémy s restrukturalizací. Firma, která 
prodává oblečení, potraviny a vybavení do domácnosti i v České 
republice, ve svém sdělení nicméně uvedla, že ve změnách 
hodlá pokračovat a v letošním finančním roce 2019/2020 je 
ještě uspíší.
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POTŘETÍ POKLES

Americká společnost 
Qualcomm nezá-
konně potlačovala 

konkurenci na trhu s čipy 
pro mobilní telefony a zne-
užívala svou dominantní 
pozici k vybírání nadměr-
ně vysokých licenčních 
poplatků. Rozhodl o tom 
federální soud Spojených 
států. Verdikt by podle listu 
The Wall Street Journal 
mohl ohrozit podnikatelský 
model společnosti Qual-
comm a vést k výrazným 
změnám v odvětví chytrých 
telefonů.

Soudkyně Lucy Kohová 
uvedla, že licenční praktiky 
Qualcommu po řadu let 
potlačovaly hospodářskou 
soutěž a poškozovaly kon-
kurenty i konečné spotře-
bitele. Akcie společnosti 
Qualcomm po zveřejnění 
soudního verdiktu oslabily 
o více než deset procent.

Soudkyně firmě nařídila, 
aby sjednala se zákazníky 

nové smlouvy nezahrnující 
nekalé praktiky a poskytla 
konkurenčním výrobcům 
čipů licence na své patenty 
za spravedlivé a rozumné 
ceny. Firma navíc dostala 
zákaz uzavírat s výrobci 
chytrých telefonů smlouvy 
o exkluzivních dodávkách 
vylučující nákup čipů 
od konkurence.

Soudkyně se svým roz-
hodnutím postavila na stra-
nu americké Federální 
komise pro obchod (FTC), 
která firmu Qualcomm 
předloni obvinila z použí-
vání praktik narušujících 
hospodářskou soutěž 
s cílem udržet si monopolní 
postavení u klíčových čipů 
pro mobilní telefony. Qual-
comm podle FTC rovněž 
odmítal poskytnout licence 
na některé patenty konku-
rentům a uzavřel exkluzivní 
dodavatelskou dohodu 
s firmou Apple, která vyrábí 
telefony iPhone. /čtk/

Qualcomm porušil 
tržní pravidla



Kongres získá více 
informací o vlivu 
Ruska na volby
Americké ministerstvo 
spravedlnosti je ochotno 
poskytnout Kongresu víc in-
formací ze zprávy o vyšetřo-
vání ruského vlivu na prezi-
dentské volby, jejíž části byly 
v dubnovém vydání utajeny. 
V dopisu výboru Sněmovny 
reprezentantů pro kontrolu 
zpravodajských služeb to 
napsal náměstek ministra 
Stephen Boyd. Podmínkou 
je, že Sněmovna nepodnikne 
žádné kroky proti minist-
ru spravedlnosti Williamu 
Barrovi.

Sankce hrozí i výrobci 
kamer Hikvision

Americká vláda zvažuje, že 
na čínského výrobce kame-
rových systémů Hikvision 
a další čínské podniky pů-
sobící v tomto odvětví uvalí 
podobné obchodní restrikce 
jako na společnost Huawei. 
Informují o tom list The 
New York Times a agentura 
Bloomberg s odvoláním 
na obeznámené zdroje.

VIG zvýšil zisk 
Rakouská pojišťovna Vienna 
Insurance Group v prvním 
čtvrtletí zvýšila hrubý zisk 
o téměř devět procent 
na 127,5 milionu eur.

ARM ukončí dodávky 
čipů pro Huawei 

Britský vývojář čipů ARM 
pozastaví spolupráci s čín-
skou firmou Huawei kvůli 
sankcím USA. Huawei tak 
hrozí, že nebude mít čipy 
pro nové telefony. /čtk/
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Akcie, měny & názory

Kdy trhy 
spadnou 
z houpačky
Od chvíle, kdy se obchodní 
válka mezi USA a Čínou zno-
vu rozhořela, se na finanč-
ních trzích neřeší skoro nic 
jiného. Jde o zdroj nejistoty, 
který odrazuje od nákupů 
akcií a tlačí jejich ceny níž. 
I tak je ale vývoj jako na hou-
pačce. Kdykoli trhy vystraší 
nová Trumpova hrozba cly 
či sankcemi, pravidelně 
si v dalších dnech najdou 
důvod k naději, že to nebude 
tak zlé. A potom následuje 
nový šok.

Nejde o nic jiného než 
styl nátlaku, který americký 
prezident uplatňuje dlouho: 
Zaskočit tvrdou hrozbou, na-
bídnout prostor pro ústupky, 
a když není spokojen – sank-
ce a další hrozba. Na tom 
se zřejmě nic nezmění ani 
do budoucna a je otázkou, 

jak dlouho bude tato taktika 
houpat s trhy nahoru a dolů.

Vypadá to, že aspoň 
do prázdnin. Koncem června 
na schůzce G20 chtěl Donald 
Trump triumfálně podepsat 
obchodní dohodu s Čínou, 
ale šance hodně klesly. Pro 
trhy tou dobou vyvstane 
důležitá otázka: Vsadit na ob-
novená jednání, nebo se 
připravit na nová cla? Druhá 
možnost by akcie spolehlivě 
srazila ze současné houpačky 
dolů. Investoři jistě doufají, 
že k nim nedojde a že to ně-
jak dopadne. Analytici však 
podle průzkumu Bloombergu 
ze 70 procent se cly počítají, 
třebaže většina z nich i tak 
věří v pozdější ukončení 
obchodní války.

Nestraničtí experti 
nahradili v rakouské 
přechodné vládě 

lidoveckého (ÖVP) kancléře 
Sebastiana Kurze dosavad-
ní členy Svobodné strany 
Rakouska (FPÖ), kteří podali 
demisi po korupčním skan-
dálu FPÖ. V kabinetu tak 
zasednou čtyři noví ministři 
a post vicekancléře převezme 
po nyní už bývalém šéfovi 
protiimigračních svobodných 
Heinzi-Christianu Strachem 
ministr financí Hartwig Löger 
z lidové strany (ÖVP).

Nové členy vlády včera od-
poledne jmenoval Alexander 
Van der Bellen. Rakousko tak 
má nyní menšinovou polo-
úřednickou vládu ovládanou 
lidovou stranou. Rekon-
struovaný kabinet, který 
se sešel ke svému prvnímu 
zasedání, ale nemá jisté, že 
se mu v této podobě podaří 
přežít do pravděpodobně 
zářijových předčasných 

voleb. Kurzovi totiž v pondělí 
hrozí hlasování parlamentu 
o nedůvěře.

Změny v Kurzově vládě se 
týkají čtyř ministerstev. No-
vým ministrem vnitra se stal 
bývalý předseda rakouského 
nejvyššího soudu Eckart 
Ratz, který tak nahradil jed-
nu z dosavadních nejvýraz-
nějších a také nejkontroverz-
nějších tváří FPÖ Herberta 
Kickla.

Ministrem obrany je nově 
dosavadní zástupce náčel-
níka generálního štábu ra-
kouské armády Johann Luif. 
Úřadujícího šéfa FPÖ Nor-
berta Hofera vystřídala v čele 
dopravy Valerie Hacklová, 
dosavadní šéfka řízení letové-
ho provozu Austro Control. 
Ministrem sociálních věcí je 
nyní Walter Pöltner, který 
na ministerstvu už působil 
v pozici vysokého úředníka.  
/čtk/ 
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Rakousko má 
obměněnou vládu

Tomáš 
VLK
hlavní  
analytik  
Patria Finance

Soudní síň

Poldové v akci

15:00
SOUDNÍ PŘÍPADY PLNÉ EMOCÍ, KTERÉ 

JSOU INSPIROVÁNY SKUTEČNOSTÍ.
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SERIÁL MALÝCH PŘÍBĚHŮ INSPIROVANÝCH 

SKUTEČNÝMI POLICEJNÍMI ZÁSAHY 
NA ZÁKLADĚ REÁLNÝCH VÝJEZDŮ.

NALADÍTE JI NA KLASICKOU POZEMNÍ ANTÉNU V CELÉ ČR,  
TAKY U SKYLINKU, UPC, O2 A DALŠÍCH.

Hezký den 
každý všední den
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televize pro celou rodinu

Nová zahrada
18:00

POŘAD ZAHRADNÍCH ODBORNÍKŮ 
PŘINÁŠÍ RŮZNÉ ODBORNÉ RADY, TIPY 

A TRIKY PRO TY, KTEŘÍ CHTĚJÍ 
MÍT PĚKNOU ZAHRÁDKU.

302278/26 inzerce
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Čínský  
kolos v zajetí 
Googlu
Donald Trump pokraču-
je v obchodních válkách. 
Hlavním soupeřem je Čína 
a jednou z velkých obětí tam-
ní výrobce chytrých telefonů 
Huawei. Tomu teď hrozí obří 
trable kvůli ukončení part-
nerství s Googlem.

Zatímco Apple vyvíjí 
vlastní hardware i software, 
ostatní výrobci telefonů mu-
sejí takřka výhradně spoléhat 
na Android, operační systém 
Googlu. Dřívější snahy Micro-
softu o vytvoření třetího sys-
tému skončily fiaskem, a tak 
je na světě mobilní duopol.

Google vyvíjí systém An-
droid jako open source, takže 
si ho každý může zdarma 
zkopírovat a vyvíjet vlastní 
verzi. Ale už od počátku 
na to šel chytře, protože vý-
robci hardwaru platí licenci 
za dodatečné integrované 
služby – a tou nejdůležitější je 
Google Play Store. To je mís-
to, odkud, máte-li Android, 
stahujete všechny aplikace 
a kam vývojáři umísťují jejich 
aktualizace.

Skrze tento obchod se 
rovněž dostanete ke klí-
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My versus 
unie
Při pohledu na volební slo-
gany politických stran to  
i 15 let po vstupu do EU 
vypadá, jako bychom do unie 
vlastně ani nevstoupili. Jako 
by to byl náš soused, a to ne 
zrovna hodný a oblíbený. 
Kvůli EU tu máme nekvalitní 
jídlo a valí se sem zlo různé-
ho typu. Jistě, z Bruselu a ze 
Štrasburku přichází i spousta 
různých hloupostí. Rétorika 
před eurovolbami ale spíš 
vypovídá o něčem jiném: 

stále se nechceme nebo ne-
dokážeme s unií identifikovat 
a máme pocit, že toho v jejích 
orgánech nemůžeme moc 
ovlivnit.

Budiž, pocit evropské 
sounáležitosti vycházející 
z geograficko-kulturně-histo-
rických kořenů ještě nemusí 
nutně předjímat nějaké bájné 
politické evropanství. A naše 
síla ve strukturách osmadva-
cetičlenné EU je samozřejmě 
omezená. O to více je ale po-
třeba aktivně hledat koalice 
podobně smýšlejících zemí. 
A ne jen nadávat na „zlý 
Brusel“.

Tvář dne

Občas sejdou z cesty. 
Zraňují jiné. Ničí důvěru. 
V tom smyslu se omlou-
vám za obrázek, jaký  
v nás politika zanechala, 
řekl o politicích rakous-
ký prezident Alexander 
Van der Bellen.

str. 9

Komentář Glosa Petra PEŠKA

trhu to fakticky znamená 
konec a obrovskou finanč-
ní ztrátu. Další rána přišla 
vzápětí od Intelu, který zase 
nesmí Číňanům dodávat 
procesory do notebooků 
a dalších zařízení. 

Dokáže Huawei takovou 
bitvu přežít? Možností má ně-
kolik, ale ani jedna nevypadá 
nadějně. Snaží se budovat 
vlastní obchod s aplikacemi. 
To je ale běh na dlouhou trať, 
nabídka totiž nikdy nebude 
tak velká a pestrá jako u An-
droidu. Navíc budou chybět 
nejen zmíněné aplikace 
od Googlu, ale také třeba 
od Facebooku (Messenger, 
Instagram) a další, které vyví-
její americké společnosti.

Hardware je totiž vlast-
ně jednoduchá záležitost. 
Vyvíjet kvalitní software je 
mnohem náročnější, a ještě 
těžší je vybudovat stabilní 
platformu pro aplikace, která 
přiláká vývojáře z celého 
světa. A zatímco Huawei uká-
zal, že hardware umí skvěle, 
v případě mobilního softwa-
ru lze očekávat, že dopadne 
podobně jako Microsoft.

 
Karel 
JAVŮREK
redaktor  
serveru Živě.cz

čovým aplikacím Googlu 
jako YouTube, Gmail, Mapy 
a dalším. Všichni výrobci 
telefonů, kteří cílí na celý 
svět, musejí tyto služby mít 
licencované, protože žádný 
uživatel si nekoupí přístroj, 
z nějž by nemohl stáhnout 
aplikace a připojit veškeré 
nastavení třeba přes účet 
u Gmailu. Googlu se podařilo 
výrobce dostat do jisté formy 

vendor-locku, ze kterého ne-
mají šanci uniknout. Přesněji 
řečeno bez něj jejich telefony 
budou pro uživatele vícemé-
ně bezcenné.

Huawei už je v prodeji 
chytrých telefonů celosvěto-
vou dvojkou, ale nyní přišla 
velká rána. Google a další 
americké firmy nesmějí s tou-
to společností bez souhlasu 
vlády obchodovat. V Číně se 
Huawei bez Googlu jakž takž 
obejde, ale na celosvětovém 

Dokáže Huawei bitvu 
přežít? Moc nadějně to 
nevypadá.

Hned v první vlně jde 
o ochranu v těchto zemích: 
USA, Evropská unie, Kanada, 
Austrálie, Singapur, Izrael, 
Jižní Korea, Japonsko, Čína, 
Indie, Spojené arabské emiráty, 
Saúdská Arábie, Egypt, Bra-
zílie, Mexiko, Ruská federace 
a ostatní Eurasijský region. 
Registrace národních patentů 
znamenají první krok pro 
vstup na příslušné trhy.

Katetry vyvinuté na kon-
strukční platformě RIOCATH 
představují další přicházející 
revoluční český vynález v ob-
lasti medicíny, který proniká 
na světovou scénu. Patentuje je 
společnost RIOCATH ve spo-
lupráci s Ústavem organické 
chemie a biochemie Akademie 
věd České republiky. „Je pro 
nás velmi potěšující, že může-
me pomáhat tomuto skvělému 
vynálezu, který by mohl ochrá-
nit statisíce pacientů před in-
fekcí a před dalšími zdravotní-
mi komplikacemi,“ konstatoval 
vloni při představení prototypů 
projekt RIOCATH zástupce ře-
ditele Ústavu organické chemie 
a biochemie prof. Ing. Martin 
Fusek, CSc.

Oproti současným katetrům 
mají ty s konstrukcí RIOCATH 
dvě výjimečné vlastnosti. 
„Při používání RIOCATH 
mechanismu se katetr nesmýká 
o okolní tkáně a udržuje 
v původní poloze všechny 
drobné částice, s nimiž se 
setká. Zabraňuje tím případné-
mu poškození tkání, zanesení 
bakterií, otevření cesty infekci 
krevní cestou a následnému 
jizvení. Stejně důležité je, že 
se RIOCATH katetry vybalují 
zevnitř a část katetru, která se 
dostane do styku s mikroby 
na začátku močové trubice, 
se dále nezasouvá dovnitř. 
Právě tím se eliminuje možnost 
zavlečení infekce,“ vysvětluje 
unikátní vlastnost patento-
vaného mechanismu MUDr. 
Miroslav Svoboda, předseda 
představenstva RIOCATH 
GLOBAL a.s. (www.riocath.
com) a spolutvůrce patentova-
ného vynálezu.

Díky ekonomické pod-
poře, získané z prodeje akcií 
společnosti RIOCATH FNDB 
a.s. se pro český trh už nyní 
� nalizují dva produkty. Prvním 
dostupným výrobkem posta-
veným na patentovaném me-
chanismu RIOCATH budou 
rektální rourky pro kojence, 
kteří trpí břišními kolikami. 
Tím druhým jsou katetry pro 
tzv. intermitentní cévkování 
močového měchýře, které by 
měly významně pomoci lidem 
upoutaným na invalidní vozík.

„Dosavadní prodej akcií 
ukázal, že investice do bio-

medicínských technologií 
přitahují investory – včetně 
těch drobných. Všechny akcie 
námi ovládané společnosti 
RIOCATH FNDB, a.s. (www.
fndb.cz), připravené k prodeji, 
velmi rychle mizí. Zatím stále 
ještě prodáváme, je ale pravdě-
podobné, že všechny zájemce 
se nepodaří uspokojit,“ vysvět-
luje postup skupiny RIOCATH 
pro oblast zajištění investičních 
zdrojů MUDr. Miroslav Svo-
boda, předseda představenstva 
RIOCATH GLOBAL, a.s.

Český lékařský patent 
vstupuje po celém světě 
do národních fází
VYNÁLEZ REVOLUČNÍ KONSTRUKČNÍ 
PLATFORMY PRO DESÍTKY APLIKACÍ 
V MEDICÍNĚ, NAPŘÍKLAD PRO 
BEZPEČNOU KATETRIZACI MOČOVÉHO 
MĚCHÝŘE, V LOŇSKÉM ROCE 
PŘEDSTAVENÝ TÝMEM SPOLEČNOSTI 
RIOCATH A ÚSTAVU ORGANICKÉ CHEMIE 
A BIOCHEMIE AKADEMIE VĚD, VSTUPUJE 
DO DALŠÍ FÁZE PATENTOVÉ OCHRANY 
PO CELÉM SVĚTĚ.

Převratný přínos budou mít nové katetry například 
pro pacienty, kteří se sami cévkují několikrát denně.

Mimořádná investiční příležitost!

PŘÍMÝ PRODEJ AKCIÍ!
Investujte do české inovativní medicínské společnosti RIOCATH

držící PATENT na unikátní katetry.

  Kdykoli možnost zpětného odkupu v příštích 3,5 letech
za pořizovací cenu + 5% p. a.

  Tato etapa je určena pro české a slovenské občany 
a firmy.

  Množství kupovaných akcií omezeno na 10 ks pro občany 
a 100 ks pro firmy.

Podílejte se na rozvoji i zisku patentu českých vědců,

který změní lékařské postupy v mnoha oborech.

www.FNDB.cz
Více informací najdete na

„ZATÍM STÁLE JEŠTĚ 
PRODÁVÁME, JE ALE 
PRAVDĚPODOBNÉ, ŽE 
VŠECHNY ZÁJEMCE SE 
NEPODAŘÍ USPOKOJIT,“ 
VYSVĚTLUJE POSTUP 
SKUPINY RIOCATH MUDR. 
MIROSLAV SVOBODA.

„PŘI POUŽÍVÁNÍ RIOCATH 
MECHANISMU SE KATETR 
NESMÝKÁ O OKOLNÍ 
TKÁNĚ A UDRŽUJE 
V PŮVODNÍ POLOZE 
VŠECHNY DROBNÉ 
ČÁSTICE, S NIMIŽ SE 
SETKÁ.“

riocath pr clanek3 e15.indd   1 22.05.19   13:15
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Hned v první vlně jde 
o ochranu v těchto zemích: 
USA, Evropská unie, Kanada, 
Austrálie, Singapur, Izrael, 
Jižní Korea, Japonsko, Čína, 
Indie, Spojené arabské emiráty, 
Saúdská Arábie, Egypt, Bra-
zílie, Mexiko, Ruská federace 
a ostatní Eurasijský region. 
Registrace národních patentů 
znamenají první krok pro 
vstup na příslušné trhy.

Katetry vyvinuté na kon-
strukční platformě RIOCATH 
představují další přicházející 
revoluční český vynález v ob-
lasti medicíny, který proniká 
na světovou scénu. Patentuje je 
společnost RIOCATH ve spo-
lupráci s Ústavem organické 
chemie a biochemie Akademie 
věd České republiky. „Je pro 
nás velmi potěšující, že může-
me pomáhat tomuto skvělému 
vynálezu, který by mohl ochrá-
nit statisíce pacientů před in-
fekcí a před dalšími zdravotní-
mi komplikacemi,“ konstatoval 
vloni při představení prototypů 
projekt RIOCATH zástupce ře-
ditele Ústavu organické chemie 
a biochemie prof. Ing. Martin 
Fusek, CSc.

Oproti současným katetrům 
mají ty s konstrukcí RIOCATH 
dvě výjimečné vlastnosti. 
„Při používání RIOCATH 
mechanismu se katetr nesmýká 
o okolní tkáně a udržuje 
v původní poloze všechny 
drobné částice, s nimiž se 
setká. Zabraňuje tím případné-
mu poškození tkání, zanesení 
bakterií, otevření cesty infekci 
krevní cestou a následnému 
jizvení. Stejně důležité je, že 
se RIOCATH katetry vybalují 
zevnitř a část katetru, která se 
dostane do styku s mikroby 
na začátku močové trubice, 
se dále nezasouvá dovnitř. 
Právě tím se eliminuje možnost 
zavlečení infekce,“ vysvětluje 
unikátní vlastnost patento-
vaného mechanismu MUDr. 
Miroslav Svoboda, předseda 
představenstva RIOCATH 
GLOBAL a.s. (www.riocath.
com) a spolutvůrce patentova-
ného vynálezu.

Díky ekonomické pod-
poře, získané z prodeje akcií 
společnosti RIOCATH FNDB 
a.s. se pro český trh už nyní 
� nalizují dva produkty. Prvním 
dostupným výrobkem posta-
veným na patentovaném me-
chanismu RIOCATH budou 
rektální rourky pro kojence, 
kteří trpí břišními kolikami. 
Tím druhým jsou katetry pro 
tzv. intermitentní cévkování 
močového měchýře, které by 
měly významně pomoci lidem 
upoutaným na invalidní vozík.

„Dosavadní prodej akcií 
ukázal, že investice do bio-

medicínských technologií 
přitahují investory – včetně 
těch drobných. Všechny akcie 
námi ovládané společnosti 
RIOCATH FNDB, a.s. (www.
fndb.cz), připravené k prodeji, 
velmi rychle mizí. Zatím stále 
ještě prodáváme, je ale pravdě-
podobné, že všechny zájemce 
se nepodaří uspokojit,“ vysvět-
luje postup skupiny RIOCATH 
pro oblast zajištění investičních 
zdrojů MUDr. Miroslav Svo-
boda, předseda představenstva 
RIOCATH GLOBAL, a.s.

Český lékařský patent 
vstupuje po celém světě 
do národních fází
VYNÁLEZ REVOLUČNÍ KONSTRUKČNÍ 
PLATFORMY PRO DESÍTKY APLIKACÍ 
V MEDICÍNĚ, NAPŘÍKLAD PRO 
BEZPEČNOU KATETRIZACI MOČOVÉHO 
MĚCHÝŘE, V LOŇSKÉM ROCE 
PŘEDSTAVENÝ TÝMEM SPOLEČNOSTI 
RIOCATH A ÚSTAVU ORGANICKÉ CHEMIE 
A BIOCHEMIE AKADEMIE VĚD, VSTUPUJE 
DO DALŠÍ FÁZE PATENTOVÉ OCHRANY 
PO CELÉM SVĚTĚ.

Převratný přínos budou mít nové katetry například 
pro pacienty, kteří se sami cévkují několikrát denně.

Mimořádná investiční příležitost!

PŘÍMÝ PRODEJ AKCIÍ!
Investujte do české inovativní medicínské společnosti RIOCATH

držící PATENT na unikátní katetry.

  Kdykoli možnost zpětného odkupu v příštích 3,5 letech
za pořizovací cenu + 5% p. a.

  Tato etapa je určena pro české a slovenské občany 
a firmy.

  Množství kupovaných akcií omezeno na 10 ks pro občany 
a 100 ks pro firmy.

Podílejte se na rozvoji i zisku patentu českých vědců,

který změní lékařské postupy v mnoha oborech.

www.FNDB.cz
Více informací najdete na

„ZATÍM STÁLE JEŠTĚ 
PRODÁVÁME, JE ALE 
PRAVDĚPODOBNÉ, ŽE 
VŠECHNY ZÁJEMCE SE 
NEPODAŘÍ USPOKOJIT,“ 
VYSVĚTLUJE POSTUP 
SKUPINY RIOCATH MUDR. 
MIROSLAV SVOBODA.

„PŘI POUŽÍVÁNÍ RIOCATH 
MECHANISMU SE KATETR 
NESMÝKÁ O OKOLNÍ 
TKÁNĚ A UDRŽUJE 
V PŮVODNÍ POLOZE 
VŠECHNY DROBNÉ 
ČÁSTICE, S NIMIŽ SE 
SETKÁ.“
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Iva PŘIVŘELOVÁ, CANNES

Letošní festival v Cannes se 
blíží závěru, v sobotu bude 
znám vítěz. Kdyby bylo rozho-
dování na novinářích, cenu by 
jistě dostal Pedro Almodóvar 
za svůj nejlepší film od roku 
2006. Novinka Bolest a sláva, 
ode dneška promítaná i v čes-

kých kinech, totiž spojuje 
známý styl nejznámějšího 
španělského režiséra s nostal-
gickým bilancováním a stojí 
na výkonu Antonia Banderase.

Velký potlesk si od tisku 
vysloužil i Jihokorejec Bong 
Joo Ho za svou černou sociální 
krimikomedii Parazit, která 
proti sobě vynalézavě staví dvě 
rodiny z odlišných společen-

ských tříd. I ta je koupená 
do českých kin, stejně jako 
třetí favorit, herecky procítěná 
a obrazově skvostná kostýmní 
romance Portrét dívky v pla-
menech od Francouzky Céline 
Sciammové. 

Nejdelší, několikahodinové 
fronty se stály na jiného sou-
těžního kandidáta, devátý film 
Quentina Tarantina Tenkrát 
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KNIHA
Pavla Smetanová: 
Příběhy z korfských 
uliček 
(Vydalo: 
Nakladatelství 
Lidové 
noviny)

V pořadí již 
ve své šesté 
knize popi-
suje Pavla 
Smetanová 
život na řec-
kém ostrově 
Korfu, kam 
se před lety 
provdala. Vypráví o nepřehlédnutel-

ných figurkách a postavičkách, které 
potkává. Tentokrát je text umocněný 
vtipnými glosami její dospívající dce-
ry. Autorka nezůstává nekritická vůči 
řadě nešvarů ve společnosti, zmiňuje 
zejména katastrofický stav zdravot-
nictví a školství, poukazuje na eko-
nomické problémy obyvatel. Přesto 
s humorem, nadhledem a s empatií 
popisuje každodenní strasti a slasti 
obyvatel ostrova, přičemž nevyne-
chává v líčení příhod ani členy své 
rodiny. Vytříbeným jazykem a krás-
nou češtinou s porozuměním pro 
aktéry svých příběhů skládá pestrou 
mozaiku světa svérázných týpků, 
jejichž historky pobaví i dojmou. 

Zuzana DOROGIOVÁ

FILM
High Life
(Režie: Claire Denisová)

Známá francouzská artová filmařka 
Claire Denisová na festivalu v Cannes 
spolu se svou porotou vybírá nejlepší 
krátké filmy v sekci Cinéfondation, 
kde soutěží i český student FAMU 

Ondřej Erban. Její filmový styl 
a vkus nyní v kinech ukazuje její 
první anglicky mluvený snímek High 
Life. Prostředím jde o sci-fi, protože 
sleduje skupinku vězňů vyslaných 
místo do cely smrti do vesmíru jako 
pokusná zvěř. Denisovou ale víc než 
věda a technika nebo akce o záchranu 
zajímá vliv izolace na psychiku člo-
věka a primární pudy ukojení touhy. 
I přes přítomnost hvězd jako Roberty 
Pattinsonové a Julietty Binocheové 
nejde o přístupný a lehce pochopitel-
ný mainstream, ale o novou dimenzi 
autorčina kritického pohledu na člo-
věka určeného hlavně pro její věrné 
fanoušky. 
 
Iva PŘIVŘELOVÁ

Minirecenze

v Hollywoodu, který bude 
v českých kinech možné vidět 
v srpnu. Nezvykle relaxované 
vyprávění o několika dnech ze 
života fiktivního druhořadého 
herce a jeho řidiče a kamaráda 
se prolíná s nadějemi začínající 
herečky Sharon Tateové.

Režisér dal velkou hereckou 
příležitost Leonardu DiCa- 
priovi a Bradu Pittovi v rolích 

stárnoucích mužů, kteří si zvy-
kají na novou éru, v níž figu-
ruje i hippie mládež zmámená 
pozdějším vrahem Tateové 
a dalších lidí Charlesem Man-
sonem. Táhnoucí se děj ale 
jen matně přispívá do debaty 
o pochybné i návykové povaze 
filmového byznysu a jeho 
příkladů násilných řešení. 

Mimořádný zájem o Taranti-
na patřil k největším událos-
tem ročníku jinak chudého 
na kontroverze či skandály. 
Ani předání čestné Zlaté palmy 
Alainu Delonovi mimořádné 
vzrušení nezpůsobilo. Interne-
tová protestní petice can- 
neskou poctu francouzskému 
herci s některými politicky ne-
korektními názory neovlivnila. 
Publikum ho přijalo nadšeně. 

„Za svou kariéru vděčím 
ženám,“ řekl Delon a přidal 
vzpomínku na svou první 
návštěvu místního festivalu. 
„Bylo to v roce 1956. Chodil 
jsem zrovna s jednou herečkou 
a ona mě sem vzala. Nedlouho 
předtím jsem opustil armádu 
a vůbec jsem nevěděl, co festi-
val v Cannes je,“ prohlásil.

Čestnou sošku už herci 
v Cannes jednou nabízeli. „Od-
mítl jsem ji, protože by ji místo 
mne měli dostat mí režiséři. 
Letos mi ale šéf festivalu Thier- 
ry Fremont připomněl, že 
většina z nich už nežije. Tak 
jsem se Palmu rozhodl převzít 
za ně,“ podotkl Delon.  

Autorka je 
spolupracovnicí redakce

Fronta na Tarantina
HVĚZDNÁ SESTAVA. Nový film Quentina Tarantina uvedli v Cannes kromě režiséra (druhý zprava) i hlavní protagonisté snímku 
Margot Robbie, Leonardo DiCaprio a Brad Pitt.
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ČTRNÁCTINÁSOBNÝ držitel prestižních amerických Grammy, 
jazzový pianista Herbie Hancock se po roce vrátí do Prahy. 
29. listopadu vystoupí v O

2
 areně.
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LEGENDA V PRAZE
Mezinárodní Man 
Bookerovu cenu 
obdržela Ománka
Román Celestial Bodies ne-
boli Nebeská tělesa ománské 
autorky Džúchy Hársíové 
získal letošní mezinárodní 
Man Bookerovu cenu pro 
nejlepší knihu přeloženou 
do angličtiny. Vítězné dílo 
vypráví o dospívání tří sester 
na pozadí pomalého vývoje 
ománské společnosti v post-
koloniální éře.

Noc divadel se zaměří 
na téma svobody

Sedmý ročník projektu Noc 
divadel na téma Divadlo 

a svoboda se uskuteční 
v předvečer třicátého výročí 
sametové revoluce 16. listopa-
du. Divadla v Česku nabídnou 
netradiční programy jako 
noční prohlídky, divadelní 
dílny, tematické diskuze 
a přednášky, výstavy i perfor-
mance. Akce počítá i s bese-
dami s pamětníky a aktéry 
společenských a politických 
změn po roce 1989, přednáš-
kami a s výstavami.

Shakespearovské 
slavnosti nabídnou 
čtyři premiéry

Pražskou premiérou na letoš-
ních Letních shakespearov-

ských slavnostech bude Zimní 
pohádka, která 25. června 
festival na Pražském hradě 
zahájí. Hru si vybral režisér 
Pavel Khek a obsadil do ní 
Martina Hofmanna známého 
mimo jiné z role Luďana ze 
seriálu České televize Most!, 
Petru Špalkovou či Veroniku 
Arichteva. Slavnosti letos 
uvedou čtyři premiéry, 
13 her a celkem 157 předsta-
vení. Vedle Zimní pohádky 
festival uvede v Ostravě 
v premiéře Zkrocení zlé ženy, 
v Bratislavě Romea a Julii 
a v originále nabídne i ang-
licky hrající soubor Prague 
Shakespeare Company a jeho 
představení Othello. /čtk/

Krátce

Postapokalyptickým 
střílečkám se v po-
slední době mezi 

herními vývojáři nevede. Ne 
že by se nesnažili je hráčům 
servírovat, a to navíc v re-
lativně častých intervalech, 
ale jejich samotné prove-
dení nevybízí k chuti si je 
zapamatovat v pozitivním 
slova smyslu. Začalo to loni 
na podzim vydáním propa-
dáku Fallout 76 od studia 
Bethesda, letos v únoru 
zapadl nemastný neslaný 
Far Cry New Dawn od Ubi- 
softu. A nyní nepřesvědčil 
ani Rage 2 od Avalanche 
Studios a ID Software.

Návrat do světa Rage, 
který více než boj o přežití 
lidstva připomíná Divoký 
západ čelící frakcím ban-
ditů-mutantů a digitálně 
vytvořeným stvůrám, byl 
pro řadu hráčů překvape-
ním. Vždyť samotný první 
díl hry, který vyšel takřka 
před osmi roky, svého času 
příliš nenadchl a druhý díl 
si nezasluhoval.

V překvapivém návra-
tu tvůrci naneštěstí opět 
ukázali, že dobrý a léty 
prověřený nápad — tedy 
velmi zábavný krvavý pří-
běh kombinující dovednosti 
hlavní postavy a širokou 
škálu zbraní – neumějí řád-

Hra, která umí přivést ke vzteku
kvalita ale naneštěstí silně 
kolísá, což je viditelné ob-
zvláště při hraní v rozlišení 
4K, a velmi dobré a zábavné 
ovládání zbraní.

Jako celek ovšem pokul-
hává. Hra navíc čas od času 
vynechává při konverzaci 
s ostatními postavami jejich 
dabing. Samotné menu do-
vedností, mapy a inventáře 
jsou navíc otřesně odladěny 
a občas se celý program 
prostě zasekne. 

Rage 2 se vším – i ce- 
nou – tváří jako prémiový 
titul. Jde však přinejlepším 
o průměrné béčko, které 
svojí nedotažeností a ne-
promyšleností přivádí hráče 
k vzteku. Milovníkům toho-
to žánru tak nezbývá než 
čekat, jak se se svou verzí 
zničeného fantasy světa 
v září předvedou vývojáři 
z 2K při návratu krále mezi 
shoot and loot hrami – Bor-
derlands 3. 
 

Marek SCHWARZMANN
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RAGE 2
Vývojář: Avalanche Studios, 
ID Software
Platoforma: PC, PS4, Xbox
Hodnocení: 50 %, odehráno 
18 hodin na PC

ně uchopit. Dodali k němu 
totiž příběh, který nezvláda-
jí poutavě vyprávět a pou-
žívají při tom neuvěřitelně 
jednoduchá a do očí bijící 
nudná klišé. A vše navíc 
opět vložili do nevhodného 
formátu – tedy otevřené-
ho světa, kterým se hráč 

může procházet či projíždět 
a plnit různé mise. Právě 
tato domnělá svoboda totiž 
kazí nejzábavnější část Rage 
2 – krvavou řež, která by 
například v lineárním for-
mátu vyprávění excelentně 
vynikala. Místo toho hráče 
od cíle rozptyluje dobývání 

základen různých klanů mu-
tantů, likvidace opěrných 
bodů nepřítele a jeho záso-
báren nebo prosté závodění 
zdevastovanou krajinou. 

Rage 2 má na papíře 
všechno, co je v posledních 
letech trendem: otevřený 
svět, slušnou grafiku – jejíž 
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Jaké jsou cíle a záměry projektu 
OK Point?
Zanedlouho uběhnou tři a půl roku 
od otevření první franšízy. Aktu-
álně disponujeme 44 obchodními 
místy a několik dalších je ve výstavbě. 
Základem je spojení bankovních, 
finančních a realitních služeb na fran-
šízovém principu.

Je to český koncept?
Podobné franšízy existují i na západ 
od nás, ale OK Point je skutečně český 
a jedinečný ve smyslu přímé konku-
rence typicky bankovním pobočkám.

Můžete přiblížit zájem o franšízu 
tohoto typu?
Zájem kandidátů je velký. Měli jsme 
jich zatím přes 500. Stavíme pobočky 
na vysoce frekventovaných místech 
v lokalitách s větším počtem obyvatel. 
A tam není úplně jednoduché sehnat 
vhodný prostor. 

Dá se to přesně definovat? Je 
to banka a není to banka, je to 
finanční ústav a není to finanční 
ústav… 
Nemůžeme mluvit o klasické bankov-
ní pobočce, nedisponujeme bankovní 
licencí. OK Point je obchodní místo, 
které provozuje podnikatel a my mu 
jako franšízor poskytujeme veškeré 
zázemí a systém práce. Jsme jedním 
z nejvýznamnějších finančních zpro-
středkovatelů pro banky, pojišťovny, 
investiční společnosti a pro další insti-
tuce, které produkty vytvářejí. Také 
poskytujeme realitní služby. 

Oproti standardní bankovní poboč-
ce nabízíme nezávislý koncept, nejde 
jen o jeden produkt jedné banky, 
u které nemáte na výběr. Odrážíme se 
od skutečných potřeb klienta. Třeba 
u hypoték existují varianty od růz-
ných bank, my vybereme pro každého 
klienta napříč trhem to, co mu nejlépe 
sedí a vyhovuje, a to ve všech oblas-
tech, které řeší. 

Zároveň s ním chceme udržovat 
dlouhodobý vztah a poskytovat mu 

ten nejlepší servis. Jsem přesvědčen, 
že právě v tomto jsme výrazněji nad 
standardní bankovní pobočkou.

Co na to říkají klasické banky?
V produktech, jako jsou například 
hypoteční úvěry nebo rizikové životní 
pojištění, hrají v rámci distribuce 
výrazně významnější roli na našem 
trhu nezávislí zprostředkovatelé 
oproti přímým sítím bank či pojišťo-
ven. Finanční instituce se stávají spíše 
„továrnami“ na výrobu finančních 
produktů. 

Čím přesvědčíte klienta, aby šel 
k vám, a ne někam jinam?
Naše služba není prodej jednoho 
produktu, ale nabízíme komplexní 
finanční plán, pomocí kterého si 
klient plní své cíle, například nové by-

dlení, finance na vzdělání svých dětí, 
rentu na stáří a podobně. Pracujeme 
s detailními informacemi o klientovi, 
o jeho příjmech či závazcích. Zpra-
cujeme mu komplexní řešení, které 
pak prostřednictvím navržených 
finančních produktů realizuje. Klíčová 
je intenzivní komunikace s klientem 
a následný servis.

Tak se ve starých dobách chovaly 
banky. Nedaly půjčku každému, 
protože tušily, že ji nebude 
schopen splácet. Je to podobný 
přístup?
Banky tím chránily hlavně samy sebe. 
My potřebujeme finančně zdravého 
klienta. Pro nás není nějakým číslem 
z pořadače, jak se s tím v některých 
institucích stále ještě setkáváme. 
Respektujeme individualitu. Na dru-

OK Point propojuje finance  
a nemovitosti
Prolínání bankovních, finančních a realitních služeb nabízí společnost Broker 
Consulting v rámci franšízového projektu OK Point. „Unikátní je na českém trhu 
právě propojení těchto služeb, které poskytujeme klientům,“ říká Radim Štantejský, 
obchodní ředitel Broker Consulting a manažer projektu OK Point. 

Průměrný náklad na založení 
pobočky je jeden až jeden 

a půl milionu korun. 
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hou stranu nemohu tvrdit, že naším 
klientem bude automaticky každý.

Kolik má dnes Broker Consulting 
celkem klientů?
Je to historicky kolem 650 tisíc 
klientů.

Když máte v rámci projektu OK 
Point i reality, jak to funguje?
Reality tvoří zhruba 23 procent 
obchodů. Je to zásadní oblast, kterou 
řešíme. Nechtěli jsme, aby ve chvíli, 
kdy klientovi poskytneme naše služby 
v oblasti bankovních a finančních pro-
duktů, opouštěl naši pobočku a musel 
řešit realitní služby jinde. V rámci 
OK Pointu máme špičkové realitní 
specialisty, kteří klientovi připraví 
řešení na míru a maximálně využijí 
propojení s dalšími službami, které 
nabízíme.

Vaše pobočky jsou franšízy. Kdo 
může takovou práci vykonávat?
Zájemce musí mít minimálně 
středoškolské vzdělání, požadujeme 
bezúhonnost a hledáme lidi s určitým 
morálním kreditem. Dále existují 
zákonné požadavky, které definuje 
česká legislativa, protože franšízant 
působí v oblasti pojišťovnictví, v ob-
lasti poskytování spotřebitelských 
a hypotečních úvěrů, sjednává inves-
tiční produkty. Regulátor trhu, Česká 
národní banka, jednoznačně definuje, 
jaké předpoklady musí mít.

Musí mít ekonomické vzdělání?
Nemusí, ale musí získat zákonné cer-
tifikace, aby mohl tu práci vykonávat. 
My ho naučíme věci z oblasti financí, 
naučíme ho v rámci vzdělávacího 
programu náš systém práce. Než se 
ale stane franšízantem, musí u nás ab-
solvovat několikastupňové výběrové 
řízení. Samotný OK Point mu pak po-
stavíme na klíč za čtyři až šest měsíců 
od úspěšného výběrového řízení.

Je to tedy šance začít podnikat 
v zajímavém oboru, i když 
předtím jsem to nedělal?
Ano. Obecně se říká, že franšízing 
není pro kreativní lidi. Jakýkoli fran-
šízový koncept je založený na přes-
ném popisu, jak má pobočka vypadat 
a jaké nabízíte služby. Předem víte, 
za jakých podmínek bude franšíza 
fungovat. Existuje určitý segment lidí, 
kteří chtějí podnikat a současně už 
chtějí mít vyšlapanou cestu někým 
jiným. Chtějí mít možnost být rychle 
v zisku. Třeba proto, že živí rodinu. 

Přesto, jak moc se může franšízant 
od daných podmínek odchýlit?
Jsou nastaveny přesně dané paramet-
ry a standardy, které musí dodržovat. 
Na druhou stranu náš model není 

McDonald’s. Zásadní pro nás je, aby 
franšízant spolu se svými zaměstnanci 
poskytoval klientům služby na té nej-
vyšší úrovni, při absolutním dodržo-
vání legislativních pravidel a etických 
principů. Ze zkušenosti víme, že 
za těchto předpokladů může dosáh-
nout špičkových výsledků a naplnit 
tak svůj podnikatelský záměr.

Kolik chcete mít celkem v České 
republice OK Pointů?   
Cílový stav je 70 obchodních míst. 
To by mělo být zhruba do dvou let. 
Nechceme mít pobočku na každém 
rohu, protože by to franšízantovi 
nedávalo ekonomický smysl. Existují 
lokality, kde to jde, ale také ty, kde 
se to nedá předpokládat. Hledáme 
lokality ve spádových oblastech s mi-
nimálně 30 tisíci obyvateli. A Praha 
je pak i v tomto stát ve státě, tady je 
prostor zhruba pro 20 obchodních 
míst. Teď jich v Praze máme otevřeno 
jedenáct. Soustředíme se na centra 
větších měst, nechceme jít do okrajo-
vých částí.

Kolik potřebuje franšízant 
na založení pobočky peněz a kolik 
by měl mít k provozu lidí?
Průměrný náklad na založení pobočky 
je jeden až jeden a půl milionu korun. 
Část umíme financovat prostřednic-
tvím nízkoúročeného úvěru. Záleží 
ale na lokalitě a prostoru. Pak jsou 
provozní náklady na zaměstnance, 
nájem, služby. To je zhruba 100 tisíc 
až 120 tisíc korun měsíčně.

Všude slyšíme, že nejsou lidi. 
Na podobnou práci je seženete?
Máte pravdu, i v tomto oboru je lidí 
nedostatek. Podporujeme ale všechny 
centrálně, provádíme vzdělávání 
zaměstnanců, děláme licenční školení. 
Máme zavedenou marketingovou či 
právní podporu. Zabezpečujeme kom-
pletní infrastrukturu. Naše franšízanty 
podporujeme ve vyhledávání a náboru 
nových zaměstnanců. Mimochodem 
jsme vhodnou alternativou pro za-
městnance standardních bankovních 
poboček.

Čeho se vyvarovat, když si chce 
někdo založit podobnou franšízu?
Základem je výběr samotného franší-
zanta. My nechceme typické investory 
– někoho, kdo bere tuto příležitost 
pouze jako zhodnocení svých finanč-
ních prostředků. To nefunguje. 

Nás nezajímá člověk, který si 
„koupí“ OK Point, zaměstná lidi 
a občas se tam ukáže. Potřebujeme 
lidi, kteří chtějí uspět a vidí v tom 
podnikatelskou příležitost. Nemůže to 
být trenažér, na kterém se někdo učí 
podnikat. Hledáme lidi, kteří budou 
mít skutečně aktivní zájem o stále 

rostoucí prosperitu svého obchodního 
místa, kteří jsou nadšení a kteří chtějí 
franšízovým podnikáním poctivě vy-
dělat peníze. Chtějí najít dlouhodobé 
uplatnění, které jim bude dávat smysl. 

Jsme volbou jak pro stávající podni-
katele, tak pro zaměstnance velkých 
korporací, kteří se chtějí postavit 
na vlastní nohy a nastartovat druhou 
kariéru. Mezi našimi franšízanty je 
mnoho bývalých manažerů nadnárod-
ních firem včetně finančních institucí. 

Uvažovali jste o expanzi 
do zahraničí?
Není to zatím na pořadu dne. Zá-
měrem je udržovat české OK Pointy 
na vysoké a stabilní výkonnosti, dále 
rozvíjet náš koncept, vnášet do něj 
nové prvky, které ocení naší franší-
zanti, potažmo koncový klient.

Čekají vás nějaké další změny?
Pracujeme v rychle se měnícím pro-
středí – ovlivňuje nás regulace stejně 
jako stále rostoucí požadavky našich 
klientů, respektive konkurenční pro-
středí. Není možné se zastavit.

V souvislosti s digitalizací, 
automatizací a s robotizací se 
ve vašem sektoru hovoří o tom, že 
mnoho lidí přijde o práci. Jak se 
na to díváte?
Většinu svého pracovního života 
jsem působil v bankách a finančních 
institucích. Už před šesti sedmi lety se 
zaváděly projekty, které měly reagovat 
na předpoklad, že například hypotéky 
se budou masivněji nabízet on-line. 
Opak je pravdou. Na internetu si 
koupíte ty nejjednodušší produkty, 
které to svou podstatou a náročností 
procesu umožňují a klient s nimi 
nechce ztrácet příliš času, například 
cestovní pojištění nebo povinné ruče-
ní na auto. 

Ovšem ta nejzásadnější rozhodnutí, 
jako je například pořízení vlastního 
bydlení, jsou stále o osobním jednání, 
o emocích, které obchod provázejí 
a kde klient potřebuje mít skutečného 
odborníka, s nímž vše konzultuje. 
Tyto obchody proces robotizace, 
alespoň v následujících letech, určitě 
nenahradí. 

Osobně si myslím, že většina naše-
ho byznysu se nepřesune do on-line 
světa, a proto se podle mě vize o ma-
sivní ztrátě pracovních míst v tomto 
oboru nenaplní. Co však náš sektor 
zasáhne, to je určitě regulace. Mnoha 
lidem se do budoucna nevyplatí 
v našem oboru z hlediska zákonných 
nároků zůstat. Pro ty, kteří tyto změ-
ny ustojí, to ale znamená významnou 
příležitost. 

Viliam Buchert
Autor je spolupracovník redakce

Pět let se věnuje franšízovým 
pobočkám OK Point společnosti 
Broker Consulting, které vznikají 
ve spolupráci s mBank. Profesní 
dráhu začal již při studiu v roce 
1998 v ČMSS. Od roku 2006 působil 
na pozici ředitele retailového  
bankovnictví LBBW Bank. V roce 
2010 nastoupil do UniCredit Bank,  
s klíčovou zodpovědností  
za implementaci projektu  
bankovních franšíz. O roku 2013  
působí v Broker Consulting  
na pozici obchodního ředitele  
a manažera projektu OK Point.

RADIM ŠTANTEJSKÝ (42) 



Foto dne 

JAPONSKÉ 
SPOLEČNICE. 
Skupina gejš  
se na jevišti  
v tokijském divadle 
účastní taneční 
a hudební zkoušky 
před premiérou 
spektakulárního 
vystoupení.
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Z Rejžkova deníčku

Ne, nebudu se už šířeji 
zabývat úterní fantastickou 
demonstrací na Václavském 
náměstí. Co taky o ní napsat 
nového nebo chytrého? 
Leda to, že skvěle promluvil 
zejména Dominik Hašek. 
Jenom čekám, že hlavní terč 
protestů Andrej Babiš nebo 
Jiří Ovčáček vysvětlí, že tam 
50 tisíc lidí vlastně přišlo 
slavit hokejové vítězství nad 
Švýcarskem.

Nějakou náhodou se stalo, 
že jsem minulé dny prožil se 
dvěma velebnými kmety. Za-
nedlouho 78letý Jan Vodňan-

ský slavil v Činoherním klubu 
v neděli půlstoletí od vzniku 
představení S úsměvem idiota 
s novým podtitulem Na vděč-
né časy… a někdy jinak. 
Zvěčnělého Petra Skoumala 
výtečně zastoupil Petr Václ, 
nechyběl žádný dobový hit, 
a tak si skvělé publikum včet-
ně Jiřího Drahoše notovalo 
Jak mi dupou králíci, Maršály 
i další. Když se na pódiu v du-
etu Pověz, miláčku objevila 
Táňa Fischerová navzdory 
nedávné těžké operaci, velmi 
jsem se dojímal vzpomínkami 
na geniální dvojici, která nám 

pomáhala přežít Husákovo 
temno absurdním písňovým 
humorem.

Nakladatelství Galén právě 
vydalo knihu Vzpomínky 

aneb Honem, než to zapo-
menu, úchvatné paměti 
bývalého vedoucího redakto-
ra Časopisu lékařů českých, 
internisty a kardiologa pro-
fesora Jana Petráška. Nejvíc 
mě zaujalo jeho líčení studií 
na gymnáziu v Třeboni, kte-
rýžto ústav jsem také absol-
voval. Protože autor zmiňuje 
spoustu lidí, které jsem znal 
a chtěl jsem si ledacos upřes-
nit, dodal jsem si odvahy, 
panu profesorovi drze zavolal 
a vytáhl jej na kávu. Byly to 
nezapomenutelné dvě hodiny 
s nádherným, moudrým, 

vtipným člověkem. V září mu 
bude devadesát. Tak před-
bíhám všechny gratulanty 
a přeji hodně zdraví.

A abych nezapomněl, zítra 
a pozítří na shledanou u vo-
leb do Evropského parlamen-
tu. Tam se, demonstranti, 
taky ukažte!

Se dvěma velebnými kmety

 
Jan 
REJŽEK
kritik 
a publicista

Zítra a pozítří  
na shledanou u voleb 
do Evropského 
parlamentu. Tam se, 
demonstranti, taky 
ukažte!
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